



Referat for BESTYRELSESMØDE – ROLD SKOV OK

Mandag, den 23. oktober kl. 19:30 – Skillingbro Naturskole, Røde Møllevej, 9520 Skørping.

Bemærk nyt mødested, så vi kan besigtige Skillingbro Naturskole. Kørselsvejledning – se vedhæftede.

Forplejning: Walther, Referat: Michael

DAGSORDEN

1. Godkendelse af dagsorden

Referat: Ok

2. Godkendelse af referat fra seneste møde

Referat: Ok

3. Aktuelle emner - status på klubben lige nu v/HSØ

Indledende drøftelse med Jan Søren Christiansen fra Ungdomsudvalget.

Udvalget er presset på ressourcer og deltagere, og Jan har skrevet denne situationsrapport til bestyrelsen:

Det er korrekt at vi er lidt presset på ungdomstræningen, både på antallet af deltagere og antallet af trænere. Der kommer af og til en ny løber, men desværre har vi ikke knækket koden til, hvordan vi kan fastholde dem. En ungdomstræning har pt. typisk 5-7 ungdomsløbere samt et par forældre som også løber. Mit store ønske er, at vi kan få fingre i en hel klasse, så de alle går til o-løb og ikke stikker af fordi de andre går til fodbold, håndbold, spejder eller lign. Jeg er godt klar over at det er et kæmpe ønske, og vi er ikke nået til det med julemanden endnu - men måske kan det gå i opfyldelse hvis jeg starter allerede nu. Spørg til side, forberedelserne er lige store om der er 5 eller 20 løbere, men det føles, som om det giver lidt mere mening at bruge så meget tid på at arrangere det, hvis der også er en del der vil gøre brug af det. Det er også grunden til at jeg foreslog at åbne tirsdagstræningen for alle i klubben, men jeg har ikke lige haft overskuddet til at få det løbet i gang. Walther har nævnt tilbuddet i nyhedsbrevet, og der har været nogle stykker i skoven efterfølgende.

Vedr. trænersituationen, så blev truppen halveret ved sommerferien, da Anders tog med familien på tur og Sannie stoppede, da Andrea skulle på efterskole. Så lige nu er vi Marie/Samuel og undertegnede som skiftes til at varetage træningen, Michael Niss tager et par stykker af træningerne og hjælper stort set hver gang med at gennemgå en af banerne med en del af løberne. Marie/Samuel har været ude i en måneds tid pga. af en meget dårlig ryg hos Samuel. Så der har jeg været ene om at få planlagt træningen, det er lige meget nok til jeg synes det bliver ved med at være den store fornøjelse det ellers er.

For et par år siden kunne vi køre to hold trænere, så vi var to på hver gang og dermed kun kunne man kun på trænerlisten hver anden tirsdag og deles man lidt om opgaven, så var det en træning om måneden der skulle arrangeres. Det giver lidt større mulighed for at lægge noget energi i, at få lavet en god træning med nogle udfordrende og spændende momenter.

Mit ønske er, at vi kan få fanget nogle flere ungdomsløbere, men jeg tror vi skal fange forældrene også for at øge chancen for at de bliver hængende. Derfor tænker jeg måske også, at vi skal forsøge officielt at få

ungdomstræning gjort til tirsdagstræning for klubmedlemmerne. Jeg håber det vil give lidt mere liv omkring træningerne, samt give de forældre der kører deres børn til træningen lidt mere tilhørsforhold til den voksne del af klubben.

En af de nye lørdagsløbere, deltager faktisk også i ungdomstræningen på de lette baner, så det er jo også en mulighed for voksne for at få lært det fra bunden.

.... Og kan vi finde en træner eller 2 mere, så er de mere end velkomne.

Det indstilles, at bestyrelsen drøfter – og iværksætter – nye ressourcer til ungdomsudvalget. Samt at rekruttering indarbejdes i forårets rekrutteringskampagne.

Endvidere overvejelser omkring øget synliggørelse af ungdomstræningen og Jan's ide om at gøre tirsdag til klubtræningsdag.

Referat: For nuværende er de aktive trænere Jan og Maria/Samuel og til dels Michael.

Johan og Mette vil gerne tage et par træninger i løbet af en sæson, Walther er også klar (kun til ungdom?).

Der er meget lidt synlige når først vi er inde i skoven. Til foråret forsøges at lægge alle træninger fra hallen og se om det tiltrækker nogen (pga. mindre transport). Mere synlighed med bannere og artikler til foråret.

Kalde alle trænere sammen til klubdagen i januar. Kald også alle sammen, inklusive nye trænere allerede inden nytår til evaluering.

Der kan være noget værdi i at få nogle RSOK'er til at sætte et telt op som samlingspunkt hver tirsdag ved hallen.

Det skal måske overvejes hvorvidt det giver mening at reklamere stort før et par gange henne hvis der er mørkt.

Fra forårssæsonens start kan vi godt slå tirsdag op som fælles klubtræningsdag.

I maj er der skole-ol hvor vi skal se på hvordan vi kan reklamere bedre.

Strategiske indsatser og handlingsplaner:

Oplæg hertil er modtaget og vedhæftet fra Kort, Skov og Uddannelsesudvalget (bilag 1) samt fra Formanden (bilag 2).

Det indstilles, at bestyrelsen kommenterer disse oplæg og vedtager med evt. rettelser/tilføjelser.

Referat: Tanken er at bruge handlingsplanerne som holdepunkter til udvalgsmøderne. Ønsket er at alle udvalg laver noget lignende, men ikke nødvendigvis lige nu. De to der foreligger godkendes.

Medlemskab af DGI Nordjylland i 2024

Vi har været gratis medlem i 2023. Se betingelser og muligheder for medlemskab på

<https://www.dgi.dk/foreningsledelse/min-landsdelsforening/dgi-nordjylland/vi-er-der-for-vores-medlemmer>

Kontingent vil skønsmæssig andrage 600 kr. i grundgebyr + 6 kr. pr medlem svarende til ca. kr. 900 v/150 medlemmer (forbehold for prisstigninger).

Medlemsskabet betyder især noget i forhold til vores trailløb.

Det indstilles, at vi fortsætter medlemsskabet.

Referat: Udskydes til næste møde hvor der foreligger et foreløbigt regnskab for Kilde-løbet i år.

Medlemsskab af Rebildcentret med adgang til lån af Skillingbro Naturskole.

Er etableret. Naturskolen er p.t. booket til dette bestyrelsesmøde (for besigtigelse) og RSOK'ernes juleafslutning.

Det indstilles, at vi også booker til generalforsamling i februar måned.

Deltagelse i Skørping Midsommer Lounge 2024

Folkene bag dette arrangement har indbudt til et orienteringsmøde med henblik på deltagelse næste år. Vi deltog i 2023 med behersket succes. Dels dårlig placering, ringe kommunikation og vores labyrintarrangement fungerede mest som børneparkering for meget små børn (der var vanskelige at styre), mens forældrene "lyttede til musik og drak øl!"

Til orientering: HH og HSØ har derfor besluttet i enighed, at vi sidder over i 2024. Synspunkter herom er velkommen.

Referat: Synspunkter blev fremlagt fra Michaels side om hvorfor det er forkert at vi ikke stiller op til dette arrangement og viser flaget for byens borgere.

Generalforsamling i 2024

Til orientering: Generalforsamling er fastlagt til ny dato 7/2-2024. OK fra Mette Håkansson omkring plan for regnskabsaflæggelse og OK fra Allan Thomsen som dirigent.

På valg er Helmut og Laura (begge senest valg for 2 år i 2022). Udmelding om genvalg ønskes gerne.

Referat: 100-salen bookes igen ligesom til den ekstraordinære generalforsamling. Helmut er villig til genvalg, Laura er ikke.

4. Dansk Orienterings-Forbund og International Orienteering Federation

Intet at bemærke.

5. Nordkredsen og Nordjysk O-udvalg

31. oktober er der klubledermøde i Nordkredsen. Indbydelse er modtaget og udsendt af MN. HH deltager som eneste repræsentant fra RSOK.

Referat: Mest i henhold til terminslisten har vi noget i forhold til mødet.

6. Rebild Kommune

HSØ har aftalt et kaffe-møde den 14. november med formanden for Kulturudvalget Lene Aalestrup. Emner er generel orientering, muligheder for "udvidelse" af klubhuset og perspektiver vedr. klubudvikling samt DM 2025.

Rebild Kommune har udsendt brev vedr. nyt gebyr på leje af offentlige lokaler på kr. 37 pr. time. Klubhuset ejes formelt af Rebild Kommune, og vi har lånt det gennem umindelige tider. Efter samråd med

økonomichef Mette Håkansson vurderer vi, at dette ikke får betydning for RSOK, og at vi derfor intet foretager os.

Referat: Orla har set på weblageret.dk at vi i 1991 har fået klubhuset stillet til rådighed kvit og frit og kommunen betaler el mv.

7. Arrangementsudvalget v/HH m.fl.

NJ Natløb – afviklet - kort evaluering v/HH og WR.

Referat: Ros for banerne. Kritik af at skoven blev brugt på grund af skovmaskinerne som har kørt i området, men der var ikke meget som kunne være gjort på kort tid.

27/10 – Ølsmagning på Kulturstationen med Jens Søndergaard. Indbydelse er udsendt. Status v/WR

Referat: 22 tilmeldte. Indkøb skal gerne laves i Meny på konto 211 aht. kommende sponsor aftale.

4/11 – Trailløb, bemanding er på plads. Andre forhold herom. Status v/HH

Referat: 212 tilmeldte pt.

18/11 – Sæsonafslutning på Rebild Efterskole med gløgg/æbleskiver. Status v/WR

Referat: Walther er ikke hjemme på dagen pga. arbejde. Det er koordineret med Henrik Houmøller som er medarrangør. Rebild Efterskole er pt. ikke booket idet det i første omgang skulle have været den 25/11.

25/11 – MTB vintercup fra Bælum Efterskole. Status v/HH

Referat: Det kører

9/12 – Jule-gå-tur med gløgg og æbleskiver. Indbydelse udsendes snarest. Alt er OK v/HSØ

1/1 – Tømmermændsløb. Seniorgruppen Ole/Jette Jensen, Otto/Jonna Møller samt Elizabeth og Helge arrangerer. Skovområde Skørpinglund. Udgangspunkt fra klubhuset på Mosevej. Alt OK v/HSØ

9/5 – NJ Stafet. Vi stiller en skovtilladelse og stævneplads. Resten er op til Skovkarleklubben. Status v/HH

23/6 – Sankt Hans. *Same procedure as last year*, hos Elizabeth og Helge på Hanebuen 23. Alt OK v/HSØ

XX/8 – Klubmesterskab. Status v/HH

8/9 – 1. divisionsmatch på Klodholmpladsen. Banelægger og stævneleder mangler. Status v/HH

9/10 – NJ Nat 4. afdeling – Vælderskoven start fra Tveden. WR banelægger, stævneleder mangler. Status v/HH

23/8 2025 – DM Mellem. Indledende møde skal afholdes mellem stævneledelse (HH og HSØ) og banelægger (JMac). Status v/HH

Op/ned divisionsmatch 2026 – HH har meldt ind med ønske til terminslistekoordinator. P.t. overvejer kredsbestyrelsen om vi får en OP/NED eller en 1. DIV match.

8. Kort, træning og uddannelse v/WR

Korttegningsoversigten

Der er udarbejdet ny korttegningsoversigt (**bilag 3**), der rækker frem til udgangen af 2026. Anvendelse af store kort i forhold til åbne løbsarrangementer fremgår. Revision af mindre nærskove sker "ind i mellem" – se planen.

Referat: Regan-vest kan vi ikke få lov at løbe i for nuværende i henhold til Leif Lyngsø, der skal en modningsproces i gang hvis det skal lykkes.

Træningsløb

T-løbskalender (bilag 4) og handlingsplan (bilag 5) for træningsløb og banelæggere samt handlingsplan m.v. er udarbejdet for hele 2024.

Referat: gennemgået

Uddannelsesaktiviteter

Status på initiativer i 2024. Især i forhold til flere ungdomsløbere, men også familier og voksne. Status og planer?

RSOK-dagen

Foreløbigt/endeligt program (bilag 6) er udarbejdet. Hvad mangler rent praktisk, Status?

Referat: Der er lidt overlap mellem deltagere i de forskellige udvalg, dette skal løses bedst muligt. IT udvalg flyttes til eftermiddag og økonomi slettes. Det skal bruges 3 lokaler som skal bookes på kulturstationen - Helge.

9. Ungdom, talent og sociale medier v/LB

Behandlet indledningsvist i dagsordenen.

Opslag sociale medier – opslag lige nu?

Referat: Sprunget over

10. O-service, web og sekretariat v/MN

Medlems status, aktive, passive, prøvemedlemmer

Tal fra MN. Udvikling siden sidst.

Referat: 137 aktive (2 nye) + 11 passive

Lokaleregnskab

Er udarbejdet af MN og indsendt til Rebild Kommune.

Opdatering website – indledende overvejelser om status, indhold og udvikling af vores website

Generelt har vi en funktionsdygtig hjemmeside, der glimrende kan fungere som opslagsværktøj og information om faste/permanente tilg/aktiviteter i klubben. Layout kan opgraderes med nye fotos. HSØ har gennemset websitet og fremkommet med relativt få forbedringsforslag på tekst og indhold (Bilag 7).

Der ønskes en drøftelse af iværksættelse heraf.

Referat: Hjemmesiden opdateres i forhold til Helges bilag. Nyheder slettes, erstattes af Facebook feed samt link til ugebrev. Vi laver ikke nogen større ændringer for nuværende pga. ressourcer. Helge skriver indhold og finder billeder og sender til Michael, evt. løbende.

Forhold vedr. GDPR

Oplæg kommer eller fremlægges på mødet af MN

Referat: mindre opdatering i GDPR på hjemmesiden, Michael sørger for det. I forhold til administrator rettigheder lavet på o-service er der lavet mindre ændringer.

Mærkedage medlemmer – hvert år i januar

Afventer.

Referat: Der udsendes hilsner til runde fødselsdage fra 50 år og op, samt til konfirmationer

11. Klubhus, materiel og logistik

Indkøbt yderligere 4 klubtelte med rabat. Teltene har været vanskelige at opdrive og været i restordre gennem lang tid.

Indkøbt en boogie-trailer med nedklappelige sider. Køb af Arne Mortensens trailer blev ikke aktuelt, og vi kan ikke længere gøre brug af private trailere. OV har overvejet mulighed og betingelser for eventuelt udlån til medlemmer. Status herpå?

Endvidere lidt praktisk omkring registreringsattest m.v. på mødet.

Referat: Vi laver ikke udlejning af trailer, men er åbne for udlån ved specifikke henvendelser. Orla finder ud af hvordan kopi af registreringsattesten skal opbevares og kan hentes ved brug af trailer.

Klubhus status

Opgradering af varme/el er færdiggjort. Udarbejdelse af handlings- og tidsplan vedr. renovering af klubhus, overslag vedr. økonomi og fondssøgning ønskes afventer oplæg fra OV.

Referat: Orla gjorde rede for mulighederne i forhold til varmepumpen.

Skel går tættere på klubhuset end vi regnede med, kun 3,37 m ud fra gavlen. Kommunen er positive i forhold til bygning af overdækning.

Diskussion af hvad der kan/skal/bør laves i klubhuset som et samlet projekt. Især om der skal tilføjes en halv meter på bagsiden til udvidelse af køkken og toilet, og hvorvidt det er tilladt. Orla arbejder videre på projektet.

Materiel – garagen og skovdepotet

Oprydning, opbevaringsfaciliteter, mangler og ønsker vedr. nyt materiel. Status?

Referat: Orla bygger nogle nye hylder i skovdepotet til opbevaring af nye telte mv.

12. Økonomi

Budgetopfølgning – model for budgetopfølgning drøftet med MH. Følger jf. strategisk oplæg fra Formanden senere på året.

Møde med MENY Skørping vedr. sponsoraftale for 2024, orientering v/HSØ.

Referat: Budget format diskuteret. Sponsoraftale ikke diskuteret.

13. Medlemsinformation

Generel information – er der noget særligt vi have med i ugebrevet i den kommende tid?

Pressehistorier – emner til kommende pressehistorier?

14. Eventuelt

Referat: Helge undersøger på opfordring fra Helmut hvorvidt vi har mulighed for at søge tilskud til noget brugbart ved Fritidsrådet.

Næste møder:

- 4. december – forplejning Orla
- 22. januar – forplejning Michael
- 7. februar – generalforsamling

Årshjulet kort status?

Ønsker for fremtidige investeringer/nyanskaffelser

Ny A3 og A4 printer kortprint t-løb m.v.	kr. 30.000	Fondsansøgning kr. 15.000 sendt
Flere SI-brikker 50 stk	kr. 20.000	Afventer
Renovering af klubhus	???	Afventer

BESTYRELSENS ÅRSHJUL:

JANUAR

Bestyrelsesmøde

- Årsregnskab
- Indkaldelse af generalforsamling

- Forberede afvikling af generalforsamling

Nordjysk O-udvalg - årsmøde

Generalforsamling

- Konstituering
- Fastlæggelse af datoer for årets møder
- Booking af lokale til GF – næste år

FEBRUAR

Bestyrelsesmøde

- DOF Repræsentantskabsmøde - forberede
- NK Klubledermøde (terminslisten) - forberede
- T-løbskalenderen 1. halvår
- Sæsonstart

MARTS

Bestyrelsesmøde

- Årets løbsarrangementer

NK Klubledermøde

APRIL

Bestyrelsesmøde

MAJ

Bestyrelsesmøde

- Sæsonafslutning
- Sankt Hans
- Klubmesterskab
- RSOKker koordinator

JUNI

Bestyrelsesmøde

- Rebild 2-Dages
- Sæsonstart
- NK Klubledermøde – forberede
- Byfest i Skørping/Midsommer Lounge

AUGUST

Bestyrelsesmøde

SEPTEMBER

Bestyrelsesmøde

NK Klubledermøde

OKTOBER

Bestyrelsesmøde

Lokaleregnskab

NOVEMBER

Bestyrelsesmøde m/julefrokost

- Sæsonafslutning/juleafslutning
- Budget kommende år

JULI og DECEMBER er mødefri måneder

STRATEGISKE INDSATSOMRÅDER – PROJEKTPLAN

NÆSTFORMAND OG ARRANGEMENTER

Klubbens åbne løbsarrangementer – på kort sigt (årligt) og på længere sigt – terminslisteplanlægning

Kontakt til Naturstyrelsen og private skovejere formaliseres og værdisættes (hyppighed, hvad vil vi opnå, deltagelse i eksterne fora)

Plan og målsætning for uddannelse af stævneledere og funktionsledere i samarbejde med Kort, Træning og Uddannelsesudvalg

Omfang og hyppighed af sociale arrangementer/begivenheder i klubben

UNGDOM, TALENT OG SOCIALE MEDIER

Strategi for fremtidssikring af ungdomstræning – løbere og trænere

Udviklingsplan for talent og elite

Målsætning for divisionsturneringer

Strategi for opslag på sociale medier

O-SERVICE, WEBSITE, SEKRETARIAT

Modernisering af website

Uddannelse i opslag på website

Strategi for investering i SI-udstyr og uddannelse

KLUBHUS, MATERIEL OG LOGISTIK

Modernisering af klubhus – lokaler, teknik og faciliteter

Udbygning af klubhus

Klubhusets omgivelser – pleje og adgang/slitage

Opbevaringsfaciliteter og -systemer (fokus på Skovdepotet)

Indkøb og udlånsbetingelser for trailer